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Punkter til drøftelse  
 1 Godkendelse af dagsorden 28. april 2021 

2 Referat 
 2 Lukket: Godkendelse af referat af 24. marts 2021 

3 Meddelelser 
 3a Studienævnsformand 

 3b Vicestudieleder 

 3c De studerende 

 3d Sekretariatet 

4 Merit- og dispensationsansøgninger 
 4 Lukket: Behandling af indkomne studenteransøgninger - SAGA 

5 Sager til behandling: Eksamen 
 5 Ingen sager til behandling 

6 Sager til behandling: Undervisning 
 6a Undervisningsevaluering: Sprogtilegnelse 1 

 
7 Sager til behandling: Studieordninger 
 7 Ingen sager til behandling 

8 Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
 8a Studiestart 2021 

 8b Årsberetning Censorkorps for Gymnasiepædagogik 2020 

 8c Evaluering af hele uddannelser 

 8d Eksamensevaluering V20/21 

 8e Handleplanspunkt: Studiet skal påføre hvordan der arbejdes med verdensmålene 

 8f Handleplanspunkt: Fortsat forventningsafstemning ved studiestart og undervisningsstart, 
tydeliggøre hvor mange timer de studerende forventes at bruge på studierne og fokus på 
studievane 

9 Andre sager til behandling 
 9a Høring: Studienævnsstruktur fra 1. januar 2022 

 9b Høring: Opdateret tekst vedr. hjælpemidler 

 9c Høring: Tekst vedr. forskningsbasering til indsættelse i studieordningerne 

 9d Studenterhenvendelse: Vidensformer i pædagogisk arbejde 

 9e Godkendelse af valgfag E21 

10 Eventuelt 
 10 Eventuelt 

 

  
 

Ad pkt. 1 
Dagsordenen blev godkendt.  

Humanistisk Fakultet 
Fakultetssekretariatet 

 

 
 
 
 
Dato: 13. maj 2021  
 
Sagsnr.: 21/503 

 
 

https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161107/documents/46184060
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161108/documents/46184063
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161109/documents/46184067
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161110/documents/46184069
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161111/documents/46184070
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161112/documents/46184071
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161113/documents/46184072
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161114/documents/46184073
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161115/documents/46184074
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161116/documents/46184075
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161117/documents/46184078
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161118/documents/46184080
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161119/documents/46184081
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161120/documents/46184082
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161121/documents/46184083
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161122/documents/46184084
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161122/documents/46184084
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161122/documents/46184084
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161123/documents/46184086
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161124/documents/46184088
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161125/documents/46184090
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161126/documents/46184091
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161127/documents/46184092
https://web.firstagenda.com/committees/199177/agendas/2178358/items/20161128/documents/46184093


 

 Side 2 

 
Ad pkt. 2 
Referat fra 24. marts 2021 – godkendt via skriftlig høring 
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Orienterede om at om kort tid bliver stillingen som studiementor slået op. Fakul-

tetet har fundet midler til i alt 195 timer. Førsteprioritet vil være én, der kan 
dække begge uddannelser, men der er heldigvis timer til to; én på hver uddan-
nelse.  

b) Vicestudieleder:  
- Orienterede om, at der har været afholdt frokostmøder med bachelorstuderende. 

Første møde var den 8. april og der afholdes møder hver 14. dag. Det er menin-
gen at både studerende og undervisere mødes og der kan være oplæg. MO har 
deltaget; de mest aktive studerende er 6. semesters studerende. MP roste initiati-
vet, som der vil blive arbejdet videre med. MP udtrykte bekymring over at så få 
studerende deltager.  

- Informerede om, at der den 3. maj afholdes et foredrag om studiemiljø. Studie-
nævnet har sammen med fakultetet bevilget midler.    

- Oplyste at der har været afholdt et infoarrangement for 2. semester studerende 
om udlandsophold, praktik mv. Et meget fint arrangement men desværre ikke så 
velbesøgt som håbet. MO kunne hertil oplyse, at mange glemmer at deltage, 
selvom der kommer remindere på Itslearning. Efterfølgende afholdt Peter Henrik 
Raae et velbesøgt oplæg om valgfaget Projektledelse.  

- Orienterede om, at resultater fra Studiemiljøundersøgelsen nu foreligger, des-
værre er det noget foruroligende svar. Studiemiljøundersøgelsen bliver behandlet 
på et senere studienævnsmøde.  

- Oplyste at meget få studerende på 4. semester deltager i onlineundervisningen 
og underviserne oplever, at flere studerende ”falder fra” undervejs. MP har ind-
kaldt underviserne fra 4. semester til møde den 29. april. Studerende på 4. seme-
ster har siddet hjemme under det meste af deres uddannelse og har haft online 
undervisning og har måske en bekymring for om de overhovedet når at få fysisk 
undervisning, desværre har der også været meget lavt fremmøde til den fysiske 
undervisning, der har været i F21. Det er et problem, som der arbejdes med fra 
studiets side.  

c) De studerende  
- Oplyste, at studerende på 4. semester har taget kontakt til MO fordi de føler de 

mangler feedback på eksamen i Sprogtilegnelse. Desværre er underviser blevet 
sygemeldt og de føler de ikke har haft mulighed for at klage, da de ikke har fået 
feedback fra underviser. Det blev oplyst, at der ikke er krav om at give feedback 
men at der i Sprogtilegnelse har været et sammenfald af uheldige omstændighe-
der.  

d) Sekretariatet:  
- Oplyste, at de fagspecifikke test ifm UNI-test er aflyst, idet alle test afholdes on-

line i år.  
- Informerede om, SPS har været i udbud og desværre er SDU ikke tildelt kon-

trakten. Det betyder, at der fra 1. september ikke længere er støttegivere ansat på 
SDU. Studerende kan fortsat kontakte SPS, som vil hjælpe studerende videre. 
 

Ad pkt. 4 
Der blev behandlet i alt 8 sager, heraf var 1 ikke relevant. Se fortroligt referat.   
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Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling  
 
 
 
Ad pkt. 6 

a) Undervisningsevaluering af Sprogtilegnelse 1: samlet har 10 ud af 26 svaret. Grun-
det undervisers sygemelding havde studienævnet sendt evalueringen til fagansvarlig. 
Fagansvarlig har påpeget forskellige punkter, som med fordel kan gives videre til 
underviser ved næste udbud. Studienævnet tager kommentarer fra fagansvarlig til ef-
terretning og fandt ikke anledning til at iværksætte tiltag. Fagansvarlig havde desu-
den stillet spørgsmål ved proceduren med at sende undervisningsevaluering til 
fagansvarlig, når fagansvarlig ikke har undervist. FW fremsender svar på denne del 
af henvendelsen. 
 

Ad pkt. 7 
Ingen sager til behandling. 
 
Ad. Pkt. 8 

a) Der arbejdes videre med studiestarten på begge uddannelser. MP kunne oplyse at af 
de 4, der havde søgt tutorstillinger havde 1 af dem desværre meldt sig ud af uddan-
nelsen.  

b) Studienævnet tog efter en kort gennemgang Årsberetningen for censorkorps for 
Gymnasiepædagogik til efterretning.  

c) Evaluering af hele uddannelser: Bachelor – der er kun 4 studerende, der har besvaret 
undersøgelsen, hvilket også kan indikere, at der er udfordringer på uddannelsen. Der 
er både ros og ris blandt besvarelserne. FW ønsker at behandle evaluering af hele ud-
dannelser samtidig med Studiemiljøundersøgelsen. FW noterede, at der var en svar-
procent på 42, hvilket er okay. Overordnet set udtrykkes der tilfredshed; der er dog 
punkter, hvor der udtrykkes utilfredshed. I kommentarfelterne fremgår det at mange 
synes der er for meget metodearbejde.  

d) Punktet om Eksamensevaluering V20/21 udsættes til næste møde (19.05.2021). 
e) Handleplanspunktet udsættes til næste møde (19.05.2021). 
f) Handleplanspunktet udsættes til næste møde (19.05.2021). 

 
Ad pkt. 9  

a) FW redegjorde kort for baggrunden for punktet samt det til mødet fremsendte for-
slag til høringssvar. Der var i studienævnet flere kommentarer om manglende be-
grundelser og grundlag for de foreslåede sammenlægninger – udover besparelse, 
desuden fandt studienævnet, at der arbejdes med en forholdsvis kort horisont – sær-
ligt for studienævn, der skal lægges sammen. Studienævnet bakkede op om hørings-
svaret og forslaget om at undervisergrupperne høres. Det endelige forslag til hø-
ringssvar bliver behandlet på næste møde (19.05.2021). 

b) Studienævnet havde ingen bemærkninger til Høring om opdateret tekst vedr. hjælpe-
midler.  

c) Studienævnet har ingen bemærkninger til Høring om Tekst vedr. forskningsbasering 
til indsættelse i studieordningerne.  

d) FW har modtaget en studenterhenvendelse vedr. faget Vidensformer i pædagogisk 
arbejde. Eksamensformen i faget er portfolio, hvilket de studerende har haft udfor-
dringer med. Anders har nu skrevet ud til de studerende med forklaring. FW har 
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fulgt op på dette med underviser. For at FW skal kunne gå videre, vil det kræve at de 
studerende på ny henvender sig.  

e) Punktet om godkendte valgfag i E21 blev udsat til næste møde (19.05.2021). 
 
Ad pkt. 10 

- 
 
 
Næste møde afholdes den 19. maj 2021, kl. 9:30 – 11:30 som zoommøde.  
 
 
Finn Wiedemann 
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


